
Antsla Vallavolikogu istungi

P R O T O K O L L

Linda Rahvamaja 17. november 2020 nr 9

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Merike Prätz
Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 17 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).

Kutsutud: vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem Kurmet Müürsepp, pearaamatupidaja Eve 
Sikk, vallasekretär Kersti Käis, kultuuri- ja noorsootööspetsialist Merle Tombak, Antsla Kultuuri- 
ja Spordikeskuse juhataja kohusetäitja Kaili Kalle, Antsla Kultuuri- ja Spordikeskuse kunstiline 
juht Tanel Puura ja Uue-Antsla Rahvamaja juhataja Kati Velner.

Päevakorra muutmiseks ettepanekuid ei tehtud.

Volikogu esimees Merike Prätz pani hääletusele väljasaadetud 6. punktilise päevakorra.
Poolt hääletas 16  kohal olnud volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Päevakord:

1. Antsla valla eelarvestrateegia aastateks 2021-2024
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

2. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017. a otsuse nr 25 „Antsla Vallavalitsuse kui valla ametiasutuse 
struktuuri ja teenistuskohtade koosseisu kehtestamine” muutmine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

3. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017 määruse nr 1 „Antsla Vallavalitsuse palgajuhend” lisa 
muutmine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, vallavanem
Kaasettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

4. Antsla Vallavolikogu 10.04.2018 määruse nr 12 „Antsla valla põhimäärus“ muutmine, I 
lugemine
Ettekandja: Merike Prätz, volikogu esimees
Kaasettekandja: Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees



5. Antsla Vallavalitsuse hallatavate kultuuriasutuste ümberkorraldamine
Ettekandja: Merle Tombak, kultuuri- ja noorsootöö spetsialist
Kaasettekandja: Margus Klaar, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

6. Informatsioon

1. päevakorrapunkt
Antsla valla eelarvestrateegia aastateks 2021-2024

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
Eelarvestrateegia koostatakse arengukava alusel, tavaliselt 15. septembriks. Käesoleval aastal 
pikendas riik eelarvestrateegia esitamise tähtaega ja kohustuslik on eelarvestrateegia esitada 15. 
detsembriks.
Pearaamatupidaja tutvustas põhitegevuse tulude laekumise prognoosi, põhitegevuse kulude 
prognoosi ja planeeritud investeerimistegevust aastatel 2020-2024 (Antsla valla eelarvestrateegia 
aastateks 2021-2024) antud protokolli lisana.

Kaasettekandja Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees: Komisjoni koosolekul 
eelarvestrateegiat aastateks 2021-2024 arutati. Komisjoni liikmete põhi mure oli tulumaksu 
prognoos. Olles hinnanud 9 kuu eelarve täitmist, oli näha, et tulumaks laekub vastavalt 
prognoositule. Sellest tulenevalt olid komisjoni liikmed nõus pearaamatupidaja poolt planeeritud 
tulumaksu laekumise kasvuga. Investeeringud on eelarvestrateegias toodud  vastavalt arengukava 
tegevuskavale.
Eelarve- ja majanduskomisjon kiitis eelarvestrateegia aastateks 2021-2024 heaks ja suunas 
volikokku.

K.-Oudekki Loone: Millest tuleneb tulumaksu suurenemise prognoos? Praegu on keeruline 
majandusolukord. Millise analüüsi aluseks võtsite tulumaksu laekumise kasvu arvestades?
Eve Sikk: Võrdlesin kolme eelnevat aastat, kus on näha mõni kuu isegi kuni 6%-line tulumaksu 
laekumise tõus. Sellest tulenevalt olen planeerinud 3%-lise tõusu.

Raivo Vallner: Kui suur on meie vallas töötus?
Eve Sikk: Antsla vallas oli oktoobri kuus182 töötut.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla eelarvestrateegia aastateks 2021-
2024”.
Poolt hääletas 17 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 
Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla eelarvestrateegia aastateks 2021-2024” 
määrusena nr 19. 

2. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017. a otsuse nr 25 „Antsla Vallavalitsuse kui valla 
ametiasutuse struktuuri ja teenistuskohtade koosseisu kehtestamine” muutmine

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Vajadusest tulenevalt teeb Antsla Vallavalitsus Antsla Vallavolikogule ettepaneku, lisada Antsla 
Vallavalitsuse struktuuri IT-spetsialisti töökoht. 



Käesoleva ajani on Antsla Vallavalitsus IT teenust ostnud sisse käsunduslepingu alusel. Tulenevalt 
ISKE (Infosüsteemide kolmeastmeline etalonturbe süsteem) rakendamisega seotud tööülesannetest
ning uuest isikuandmete kaitse üldmääruse jõustumisest on juurde tulnud palju uusi nõudmisi ja 
tööülesandeid, mis eeldab töölepinguga töötaja olemasolu asutuses. 
Teiseks, muuta kultuuri- ja noorsootöö spetsialisti töökoht ametikohaks, kuna kultuuri- ja 
noorsootöö spetsialisti tööülesanded on täienenud - õigusaktide eelnõude koostamine 
vallavalitsusele. 
Muudatused jõustuvad 1. jaanuarist 2021.

Kaasettekandja Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees: Komisjoni koosolekul 
otsuse eelnõud arutati. Komisjoni liikmed tegid ettepaneku, et IT-spetsialist võiks olla ametnik, 
aga vallavanem põhjendas täna ära, et vastavalt avaliku teenistuse seaduse § 5 lõikele 1 on avalik 
teenistus avaliku võimu teostamine. Pelgalt ligipääs tundlikele andmetele ei ole avaliku võimu 
teostamine. Teisi ettepanekuid komisjoni liikmed ei teinud.

Aivo Värton: Kas korraldatakse sisekonkurss?
Avo Kirsbaum: Töökohale sisekonkurssi korraldama ei pea. Ametikohale tuleb konkurss 
korraldada. Vallavalitsuse liikmed ei näe praegu põhjust nende kahe töötaja väljavahetamiseks.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 28.11.2017. a otsuse nr 25 
„Antsla Vallavalitsuse kui valla ametiasutuse struktuuri ja teenistuskohtade koosseisu 
kehtestamine” muutmine”.
Poolt hääletas 17 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 
Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 28.11.2017. a otsuse nr 25 „Antsla 
Vallavalitsuse kui valla ametiasutuse struktuuri ja teenistuskohtade koosseisu kehtestamine” 
muutmine” otsusena nr 34. 

3. Antsla Vallavolikogu 28.11.2017 määruse nr 1 „Antsla Vallavalitsuse palgajuhend” lisa 
muutmine

Ettekandega esines vallavanem Avo Kirsbaum.
Vastavalt eelmises päevakorrapunktis vastu võetud otsusele lisatakse III palgagruppi IT-spetsialisti 
töökoht, palga vahemik 1200-1500 eurot.
Määruse lisa korrastamisega arvatakse III palgagrupist välja ehitus- ja keskkonnaspetsialisti 
ametikoht, kuna ametikoht oli koosseisus kuni  31.03.2018. ning sotsiaaltöö peaspetsialisti 
ametikoht, sest Antsla Vallavolikogu 27.08.2019 otsusega nr 32 nimetati sotsiaaltöö peaspetsialisti 
ametikoht ümber sotsiaaltöö spetsialisti tähtajatuks ametikohaks.

Kaasettekandja Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees: Komisjoni koosolekul 
määruse eelnõud arutati. Täiendavaid ettepanekuid ei tehtud. Komisjoni liikmed olid määruse 
muutmisega ettekandes toodud kujul nõus ja suunasid eelnõu volikokku.

Raivo Vallner: Maa- ja planeeringute spetsialistil on väga palju tööd. Kas me ei peaks ehitus- ja 
keskkonnaspetsialisti ametikohta struktuuris taastama?

Avo Kirsbaum: Antsla Vallavalitsus ei ole ehitus- ja keskkonnaspetsialisti ametikoha juurde 
loomist arutatud. 

Raivo Vallner: Palun kaaluda ehitus- ja keskkonnaspetsialisti koha loomist.



Määrust muutvaid ettepanekuid ei tehtud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 28.11.2017 määruse nr 1
„Antsla Vallavalitsuse palgajuhend” lisa muutmine”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu liige.  
Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 28.11.2017 määruse nr 1 „Antsla 
Vallavalitsuse palgajuhend” lisa muutmine” määrusena nr 20. 

4. Antsla Vallavolikogu 10.04.2018 määruse nr 12 „Antsla valla põhimäärus“ muutmine, I 
lugemine

Ettekandega esines volikogu esimees Merike Prätz. 
Põhimääruse muudatustest kõige olulisemad on volikogu töökorda puudutavad punktid 
paragrahvis 20. Ettekandja tutvustas ja põhjendas muudatusettepanekuid. 

Kaasettekandja Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees: Komisjoni liikmed arutasid 
muudatusettepanekuid ja tegid ettepaneku, esitada need volikokku I lugemiseks.

Raivo Vallner: Küsimus paragrahv 20 lõike 8 (Erakorralise vajaduse ilmnemisel võib volikogu 
esimees või tema asendaja otsustada volikogu istungi läbiviimise täielikult elektrooniliste 
sidevahendite kaudu (elektrooniliselt) ilma istungit füüsiliselt kokku kutsumata. Istungi kutsele 
lisatakse elektroonilise istungi toimumisega seotud tehnilised ja korralduslikud juhendid) kohta.
Kas sellest selgitusest ei jää väheks? Milline on 17 volikogu  liikme tehniline võimekus 
elektroonilise istungi läbiviimiseks?
Merike Prätz: Arutasime seda ka komisjoni koosolekul. Minu ettepanek on, et me kogu 
elektroonilise koosoleku protsessi põhimääruses väga täpselt ära ei reguleeriks. Kõik komisjoni 
koosolekul viibinud liikmed olid arvamusel, et elektrooniline koosolek tehakse ainult 
hädavajadusel ja elektroonilise koosoleku läbiviimiseks koostatakse täpsem juhend. Juhend 
volikogu elektroonilise koosoleku töökorra kohta esitatakse volikogule arutamiseks ja 
täiendamiseks. 

Raivo Vallner: Peaksime sätestama tähtaja, mis ajaks on volikogu elektroonilise koosoleku juhend 
valmis, nt 1 kuu jooksul.

Merike Prätz: Teen ettepaneku, et volikogu elektroonilise istungi toimumise korralduslik juhend 
valmib 1. jaanuariks.

Volikogu liikmetel rohkem ettepanekuid ei olnud.

Volikogu esimees tegi ettepaneku, lõpetada Antsla valla põhimääruse I lugemine.
Ettepaneku poolt hääletas 17 volikogu liiget.

Merike Prätz: Muudatusettepanekute esitamise tähtaeg on 1. detsember 2020, kell 12.00.

Antsla valla põhimääruse I lugemine lõpetatud.

5. Antsla Vallavalitsuse hallatavate kultuuriasutuste ümberkorraldamine

Ettekandega esines kultuuri- ja noorsootöö spetsialist Merle Tombak.



Käesolev kultuuriasutuste muudatus on algatatud Antsla Kultuuri- ja Spordikeskuse juhataja 
kohusetäitja, kunstilise juhi, Uue-Antsla Rahvamaja juhataja ning Antsla valla kultuuri- ja 
noorsootööspetsialisti koostöös. Algatusega ei liitunud Tsooru Rahvamaja.
Me näeme selles muutuses võimalust saada paremini toimivaks meeskonnaks, kellele on oluline 
arendada Antsla valla kultuurielu, sündmuste ühisturundust, tõsta kultuuri kvaliteeti ja valla 
mainet, osaleda ja panustada maakondlikes, vabariiklikes ja ka rahvusvahelistes projektides.
Kõik need töötajaid (üheksa inimest), kes meil on, ajavad ühises info -ja väärtusruumis ühist asja, 
mitte ei kisu tekki enda peale ega tekita tahtmatut konkurentsitunnet. Hetkel takistab selle 
toimimist ühest küljest dokumentatsioon (põhimäärused, töölepingud, ametijuhendid), millega on 
määratud töötajate tööülesanded ja eelkõige töötamise koht. Leiame, et on sobilik hetk muutusteks,
uue loomiseks, sest Antsla Kultuuri- ja Spordikeskusel hetkel juht puudub ning uue asutuse 
moodustamisel valitakse juht juba kolmele majale. Leiame, et luua ja muuta on mõistlikum ja 
vähem ajamahukam ühe asutuse dokumentatsiooni (põhimäärus, arengukava, statistilised 
analüüsid jm.) algatamine ja muutmine.

Tsooru Rahvamaja ja Uue-Antsla Rahvamaja liidetakse Antsla Kultuuri- ja Spordikeskuse 
koosseisu. Tsooru Rahvamaja ja Uue-Antsla Rahvamaja lõpetavad tegevuse Antsla valla hallatava 
asutusena, ent jätkavad tegevust kohapeal. 
Igasse piirkonda jääb alles kultuurikorraldaja. Moodustatakse juhtkond. Põhimõttelisi ja oluliseid 
otsuseid ei tee juhataja üksinda, vaid kaasab otsustamisprotsessi kultuurikorraldajad.
Säilib Antsla Kultuuri- ja Spordikeskuse registrikood ning Antsla-Kultuuri- ja Spordikeskuse 
aadress, selguse huvides muudetakse nimetus, uueks nimetuseks saab Antsla Valla Kultuurikeskus.

Tooksin välja veel ühe aspekti, miks me ei saa jätkata nii nagu praegu. Näiteks kui rahvamaja 
juhataja haigestub, aga üritused on vaja ära teha, siis ühise juhtimise korral tuleksid teiste 
rahvamajade töötajad appi ja korraldaksid üritused ära.
Praegu tegutsevad kõikide rahvamajade juhatajad oma majas ja puudub täielikult ülevaade teise 
maja olukorrast.

Kaasettekandja Margus Klaar, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees: Haridus- ja kultuurikomisjon
on seda küsimust mitu korda arutanud. Merle Tombak koos oma meeskonnaga on kõik vajalikud 
dokumendid, mida soovisime, ette valmistanud. Komisjoni liikmed toetasid eelnõu esitamist 
volikogule.

K.-Oudekki Loone: Mul on hea meel, et kultuuri ühiselt korraldame ja selles osas edasi liigume. 
Kuidas jääb Kaika ja Urvaste seltsimajadega? Valla kultuurielule võiks läheneda ühtselt.
Merle Tombak: 3 maja (Kaika ja Urvaste seltsimaja ning Linda Rahvamaja) on antud rendile 
piirkonna MTÜ-dele ning nende tegevust tuleb eraldi käsitleda. 

K.-Oudekki Loone: Antsla-Kultuuri- ja Spordikeskuse nimi muudetakse - Antsla Valla 
Kultuurikeskus. See on tõesti reaalsusega kooskõlla viimine, sest tegeldud on peamiselt 
kultuuriüritustega. Aga kes hakkab korraldama Antsla valla spordielu? 
Merle Tombak: See, et asutuse nimi on kultuurikeskus, ei tähenda seda, et me ei tegele 
spordiürituste korraldamisega. Oleme korraldanud koostöös MTÜ-dega erinevaid spordiüritusi ja 
kavatseme seda ka jätkata. 

Avo Kirsbaum: MTÜ-dele peab jääma oma organiseerimisvõime nt Jaanus Kala Viievõistlus.
Kaia Pruuli: Kinnitan, et koostööd teeme, aga võiks olla üks inimene nt 0,5 kohaga, kes aitaks 
koordineerida.  



Raivo Vallner: Esitan kirjaliku ettepaneku, „Kohustada Antsla Vallavalitsust kuulutama välja 
avalik konkurss ühendasutuse Antsla Valla Kultuurikeskus juhi leidmiseks, hiljemalt 1. veebruaril 
2021. a. Määrata konkursi komisjoni kaks Antsla Vallavolikogu esindajat.”

K.-Oudekki Loone: Esitan teise kirjaliku ettepaneku, lisada otsuse eelnõusse punkt 
„Kultuuriasutuste liitmise käigus tuleb võimaldada kõigile tänase seisuga  Antsla Kultuuri- ja 
Spordikeskuses, Uue-Antsla Rahvamajas ja Tsooru Rahvamajas töötavatele inimestele säilitada 
valdavalt samasisuliste tööülesannete ja vähemalt sama palgaga töökoht”.

Ettepanekute arutamiseks tehti 10 minutiline vaheaeg.
VAHEAEG 16.10-16.20.

Avo Kirsbaum: Esimene ettepanek puudutab juhi leidmist Antsla Valla Kultuurikeskusele. Kuna 
Antsla Valla Kultuurikeskust veel moodustatud ei ole, ei saa me sellele asutusele ka juhti otsida. 
Juhti otsime Antsla Kultuuri- ja Spordikeskusele, eeldame, et ta jätkab tegevust ka 2022. aasta 1. 
jaanuaril, kui moodustatakse ühendasutus Antsla Valla Kultuurikeskus.
Konkurss kuulutatakse välja Antsla Vallavalitsuse korraldusega, sama korraldusega kinnitatakse ka
konkursi komisjon. Kes volikogu liikmetest sooviksid olla konkursi komisjonis?

Avo Kirsbaum: Teine ettepanek. Tegemist on samasuguse olukorraga nagu oli valdade reformi ajal,
kui Antsla ja Urvaste vald liitusid. Ametnikele tehti ettepanek, uude koosseissu üle tulemiseks. Kes
olid esitatud tingimustega nõus, jäid tööle, kes esitatud tingimustega nõus ei olnud, koondati ja me 
hakkasime sellele ametikohale otsima uut inimest. Täna esitatud ettepanekuga on keeruline 
nõustuda.
K.-Odekki Loone: Ettepanek seda sisaldabki, et peab võimaldama. Hetkel tööl olevatele 
rahvamajade juhatajatele tuleb pakkuda võimalust jätkata sarnaste tööülesannete ja sama palgaga 
tööd. Töötajal on võimalus mittenõustuda, siis saab ta koondamise.

Tehti vaheaeg, et parandada esimese kirjaliku ettepaneku sõnastust.
VAHEAEG 16.30-16.35

Volikogu esimees pani hääletusele esimese ettepaneku, järgmises sõnastuses: 
„Kohustada Antsla Vallavalitsust kuulutama välja avalik konkurss ühendasutuse Antsla Kultuuri- 
ja Spordikeskus juhi leidmiseks, hiljemalt 1. veebruaril 2021. a. Määrata konkursi komisjoni kaks 
Antsla Vallavolikogu esindajat.”
Ettepaneku poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu 2 volikogu liiget, erapooletuks jäi 5 volikogu 
liiget.

Volikogu esimees pani hääletusele   teise ettepaneku  ,   lisada otsuse eelnõusse lause:     
„Kultuuriasutuste liitmise käigus tuleb võimaldada kõigile 17.11.2020 seisuga  Antsla Kultuuri- ja 
Spordikeskuses, Uue-Antsla Rahvamajas ja Tsooru Rahvamajas töötavatele inimestele valdavalt 
samasisuliste tööülesannete ja vähemalt sama palgaga töökoht Antsla Valla Kultuurikeskuses”.
Ettepaneku poolt hääletas 6 volikogu liiget, vastu 10 volikogu  liiget ja erapooletuks jäi 1 volikogu
liige.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavalitsuse hallatavate 
kultuuriasutuste ümberkorraldamine”.
Poolt hääletas 14 volikogu liiget, vastu 2 volikogu liiget ja erapooletuks jäi 1 volikogu liige. 
Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavalitsuse hallatavate kultuuriasutuste 
ümberkorraldamine” otsusena nr 35. 



6. Informatsioon
6.1 Volikogu esimees tutvustas uut „Õpetajate lehte”.
6.2 Avo Kirsbaum: Täna on kõik volikogu liikmed kohal. Kes on kaks volikogu liiget, keda 
kaasatakse Antsla Kultuuri- ja Spordikeskuse juhi valimiseks moodustatavas konkursi komisjonis?
K.-Oudekki Loone: Teen ettepaneku määrata konkursi komisjoni revisjonikomisjoni esimees.
Lehar Neve: Soovin osaleda konkursi komisjonis.
Merike Prätz: Volikogu esimees.
Airi Hallik-Konnula: Soovin osaleda konkursi komisjonis.
Merike Prätz: Teen ettepaneku määrata konkursi komisjoni haridus- ja kultuurikomisjoni esimees 
Margus Klaar.

Informatsioon võeti teadmiseks.

allkirjastatud digitaalselt allkirjastatud digitaalselt
Merike Prätz Helle Savi
volikogu esimees volikogu sekretär-registripidaja

 

 


